

Academic Year 2024-2025 Circular # 155 Date: Tuesday 10/06/2025

<u>Subject:</u> The Significance of the Skills Development Program Fees

(Fees between AED 1,995 to 2,520 for students from KG1 to Grade 12)

Dear DIPS Community Members,

Greetings from Dubai International Private School.

As communicated earlier in Circular # 151 titled "Detailed Information on Optional Fees and Services" dated Tuesday 10/06/2025, this is a gentle reminder that Skills Development Program fees include all the programs, applications, and electronic academic resources that the school purchases for each student individually (as each student has a unique account with a unique password to access and use these programs, applications, and electronic academic resources). These programs are not the electronic version of the books. These programs, applications, and electronic academic resources support and complement the approved curriculum and the school policy in teaching, learning, and assessment. These programs are essential for personal growth, academic development, and preparing students for success in all subjects and skills, especially reading in reading in Arabic, reading in English, and in Mathematics. It also provides a link between student achievement in internal and external exams to ensure the development of achievement and accelerate progress among students. Providing these programs, applications, and electronic academic resources is compulsory, and the parent is free to obtain them from the school or from another provider on condition that the parent is committed to providing the same programs, applications and electronic academic resources in the same version and with the same quality to ensure the teaching, learning and assessment of student learning is in the correct manner in accordance with the policy.

As it is the full responsibility of parents to provide the Skills Development Programs for their children, this circular delves into the importance these programs and how these contribute to students' educational journey at the school:

- 1. Elevating Reading Comprehension Skills: The Skills Development Program is designed to enhance students' reading comprehension abilities. Proficiency in reading comprehension is not only essential for academic success but also for effective communication, critical thinking, and problem-solving. These skills are nurtured and strengthened through carefully designed programs designed to each grade level.
- 2. Fostering Writing Skills: The ability to communicate effectively through writing is a critical skill in today's information-driven world. The Skills Development Program focuses on improving students' writing skills, enabling them to express their thoughts and ideas clearly and persuasively. This skill is vital

<u>الموضوع:</u> أهمية رسوم برنامج تنمية المهارات (الرسوم تتراوح بين 1995 درهم ولغاية 2520 درهم من صف الروضة وحتى الثاني عشر)

حضرة السادة أولياء الأمور و أفراد مجتمعنا المدرسي،

تحية طيبة من مدرسة دبي الدولية الخاصة،

كما ورد سابقًا في التعميم رقم 151 بعنوان "**معلومات تفصيلية عن الرسوم والخدمات الاختيارية**" بتاريخ الثلاثاء 2025/06/10<mark>،</mark> فهذا تذكير لطيف بأن رسوم برنامج تنمية المهارات تتضمن جميع البرامج والتطبيقات والمصادر التعليمية الالكترونية التي تشتريها المدرسة لكل طالب على حدة (حيث أن لكل طالب حساب خاص مع كلمة سر للولوج الى ولاستخدام هذه البرامج والتطبيقات والمصادر التعليمية الالكترونية). هذه البرامج هي ليست النسخة الالكترونية للكتب. هذه البرامج والتطبيقات والمصادر التعليمية الالكترونية تدعم وتكمل المنهاج المعتمد وتدعم سياسة المدرسة في التعليم والتعلم والتقييم. وتعد رسوم برنامج تنمية المهارات العديد من مبادرات بناء المهارات المصممة لتعزيز المهارات العملية للطلاب، مثل القيادة والتواصل وحل المشكلات. هذه البرامج ضرورية للنمو الشخصي والتطور العلمي وإعداد الطلاب للنجاح في جميع المواد والمهارات وخاصة القراءة في اللغة العربية والقراءة في اللغة الإنكليزية والرياضيات. وهي أيضا" توفر الربط بين انجاز الطلاب في الامتحانات المدرسية والامتحانات الدولية لضمان تطوير التحصيل وتسريع التقدم لدى الطلاب. <mark>يعتبر توفير هذه</mark> <mark>البرامج والتطبيقات والمصادر التعليمية الالكترونية الزاميا" لجميع الطلاب</mark> ولولى الأمر حرية تأمينها من المدرسة أو من خارجها شرط التزام ولى الأمر بتقديم نفس البرامج والتطبيقات والمصادر التعليمية الالكترونية وبنفس الاصدار وبنفس الجودة لضمان تعليم وتعلم وتقييم الطلاب بالطريقة الصحيحة وفق سياسة المدرسة المتبعة.

وبما أن مسؤولية توفير برنامج تنمية المهارات للطلاب تقع على عاتق ولي الأمر، هذه الرسالة توضح لحضرتكم أهمية هذا البرامج وكيفية مساهمتها في الرحلة التعليمية للطلاب:

- 1. رفع مهارات الاستيعاب القرائي: تم تصميم برنامج تنمية المهارات لتعزيز قدرات الاستيعاب القرائي لدى الطلاب. إن الكفاءة في فهم القراءة ليست ضرورية للنجاح الأكاديمي فحسب، بل أيضًا للتواصل الفعال والتفكير النقدي وحل المشكلات. ويتم تعزيز هذه المهارات وتعزيزها من خلال برامج مصممة بعناية ومصممة خصيصًا لكل مستوى دراسي.
- تعزيز مهارات الكتابة: تعد القدرة على التواصل بفعالية من خلال الكتابة مهارة حاسمة في عالم اليوم القائم على المعلومات. يركز برنامج تنمية المهارات على تحسين مهارات الكتابة لدى الطلاب، وتمكينهم من التعبير عن أفكارهم وأفكارهم



Academic Year 2024-2025 Circular # 155 Date: Tuesday 10/06/2025

not only for academic success but also for future career opportunities.

- 3. <u>Strengthening Mathematical Proficiency:</u> Mathematics is the foundation of numerous fields, and mathematical skills are crucial for problem-solving and analytical thinking. The program aims to boost students' mathematical proficiency, helping them excel in mathematics and apply these skills to real-world scenarios.
- 4. <u>Individualized Approach:</u> The school's approach to skills development is modified to each grade level, ensuring that students receive the appropriate support and challenges throughout their educational journey. This individualized approach helps students build a strong foundation and progress at their own pace.
- 5. Continuous Improvement: School teams continuously assess and refine the Skills Development Program to align with the latest educational standards and research. This commitment to improvement ensures that students receive the best possible education in Reading Comprehension, Writing, and Mathematics.
- 6. <u>Future-Ready Skills:</u> In an ever-evolving world, the ability to read, write, and think critically is essential for success. These skills are transferable across various subjects and are highly valued by colleges, universities, and employers. By investing in the Skills Development Program, students are getting the opportunity to be equipped with tools for future success

It is worth mentioning here that the components of the Skills Development Program adopted here at DIPS for the current academic year 2025-2026 include – but are not limited to – the following programs:

Program	Grade Level	Subject
Toddle	Grades 1 to 8	English
WAGGLE	Grades 1 to 8	English, Math, Science
Guided Reading Program	Grades 1 to 8	English

- تعزيز الكفاءة مادة الرياضيات: الرياضيات هي أساس العديد من المجالات،
 والمهارات الرياضية ضرورية لحل المشكلات والتفكير التحليلي. ويهدف البرنامج
 إلى تعزيز الكفاءة الرياضية للطلاب، ومساعدتهم على التفوق في مادة الرياضيات
 وتطبيق هذه المهارات على سيناريوهات العالم الحقيقي.
- 4. تفريد التعليم: يتم تعديل نهج المدرسة في تنمية المهارات ليناسب كل مستوى دراسي، مما يضمن حصول الطلاب على الدعم المناسب والتحديات طوال رحلتهم التعليمية. يساعد هذا النهج الفردي الطلاب على بناء أساس قوي والتقدم بالسرعة التي تناسبهم.
 - 5. التطوير المستمر: تقوم فرق المدرسة باستمرار بتقييم وتحسين برنامج تنمية المهارات ليتوافق مع أحدث المعايير والأبحاث التعليمية. ويضمن هذا الالتزام بالتحسين حصول الطلاب على أفضل تعليم ممكن في القراءة والفهم والكتابة والرياضيات.
- 6. مهارات الاستعداد للمستقبل: في عالم دائم التطور، تعد القدرة على القراءة والكتابة والتفكير النقدي أمرًا ضروريًا للنجاح. هذه المهارات قابلة للتحويل عبر مواضيع مختلفة وتحظى بتقدير كبير من قبل الكليات والجامعات وأصحاب العمل. ومن خلال الاستثمار في برنامج تنمية المهارات، يحصل الطلاب على فرصة التزود بالأدوات اللازمة لتحقيق النجاح في المستقبل

ومن الجدير بالذكر هنا أن عناصر برنامج تنمية المهارات المعتمد هنا في مدرسة دبي الدولية الخاصة للعام الدراسي الحالي 2025-2026 يشمل - على سبيل المثال لا الحصر - البرامج التالية:

المادة التي تطبق	الصف الذي يطبق	اسم البرنامج
البرنامج	البرنامج	
اللغة الإنكليزية	الصف الأول الى الثامن	Toddle
اللغة الإنكليزية	الصف الأول الى الثامن	WAGGLE
الرياضيات		
العلوم		
اللغة الإنكليزية	الصف الأول الى الثامن	Guided Reading
		Program



Academic Year 2024-2025 Circular # 155

Date: Tuesday 10/06/2025

Let's Read	Grades 1 to 8	English
Let's Write	Grades 1 to 8	English
Turn-It-In	Grades 9 to12	All
		Subjects
Microsoft	K-12	All
TEAMS		Subjects
D6 School	K-12	School
Communicator		Communication
Class DOJO	K-8	All
		Subjects
Padlet	Grade 6 to 12	All
		Subjects
Quizziz	Grade 6 to 12	All
		Subjects
Kahoot	Grade 6 to 12	All
		Subjects
Kutubee	Grades K to 12	Arabic

اللغة الإنكليزية	الصف الأول الى الثامن	Let's Read
اللغة الإنكليزية	الصف الأول الى الثامن	Let's Write
جميع المواد	الصف الأول الى التاسع	Turn-It-In
جميع المواد	الروضة الأولى الى	Microsoft
	الثاني عشر	TEAMS
التواصل من قبل	الروضة الأولى الى	D6 School
المدرسة	الثاني عشر	Communicator
جميع المواد	السادس الى	Class DOJO
	الثاني عشر	
جميع المواد	السادس الى	Padlet
	الثاني عشر	
جميع المواد	السادس الى	Quizziz
	الثاني عشر	
جميع المواد	السادس الى	Kahoot
	الثاني عشر	
اللغة العربية	الروضة الأولى الى	كتبي
	الثاني عشر	
·	·	

Kind Regards,

DIPS Leadership and Management Team

فضل التحيات،

فريق القيادة المدرسية